
 

 

Vedbæk Sogns Menighedsråd 

 

Referat af menighedsrådsmøde 

tirsdag den 3. oktober 2023 kl.17.00 

 i Vedbæk Sognegård 

 
 

Medlemmer indkaldt:  Fraværende:  Underskrift: 

 

Anne Andersen (AA)   
  

  

Anny Holm (AH)   

 

Bente Guldsborg (BG)   

 

Einar Bolt (EB) 

 
  

Lillian Lindgreen (LL)   

 

Lise Foged (LF) 

 

  

Preben Bille Brahe (PBB) 

 
Med afbud  

Susanne Pedersen-Bjergaard (SPB) 
 

  

Thomas Philbert Nielsen (TPN)   

 

Vivian Ree (VR) Med afbud  

 

For Rune Reimer Christensen (or-
lov) Emma Weirsøe Kolding 
(EWK) 

 

 

 

 

Ingrid Halkjær-Lassen (IHL) Med afbud  

 

Kirstine Ida Brink (KIB) 

 
  

Medarbejderrepræsentant 
Lise Hanskov (LH) 

  

 

 



  

Ordstyrer: Einar Bolt 

Referent: Greta Vidalis 

 
 
 
 

1 Godkendelse af referat af 
mødet d. 29. august 2023 

Godkendt 

2 Godkendelse af dagsorden Godkendt 

3 Godkendelse af revisions-
protokollat til årsregnskab 
2022 (underskrivning)  

Lillian Lindgreen orienterer  

Bilag: Revisionsprotokol-
lat- og påtegning 2022  

Protokollatet blev gennemgået af Lillian Lindgreen og under-
skrevet af menighedsrådet. 

4 Orientering om den ud-
meldte budgetramme for 
2024, herunder budgetøn-
sker til Budget 2024.  

Tidligere kunne vi kun lave i 
projekter som anlæg, men 
fremover kan projekter også 
laves i drift. 

Bilag: Slides fra 2. Budget-
samråd 

Einar Bolt: 

Provstiet har bevilliget Vedbæk kirkekasse med yderligere kr. 
624.000 

Tidligere forslag: Varmestyring i kirken, lydoptimering på 1. 
sal, fordybelsesområde bagerst i kirken, nye nadverskåle. 

Nye forslag: Etablering af handicap parkering mellem kirke og 
kapel, ladeplads for el-bil bag sognegården, beskæring af rodo-
dendron ved opkørsel til kirken, maling af dør til kapellet. 

Det blev besluttet, at Greta Vidalis undersøger mulighed for etab-
lering af handicap parkering mellem kirke og kapel. 

Det blev besluttet, at kontakte Vedbæk kirkegård vedr. beskæring 
af rododendron og maling af kapeldør. 

Ønsker til Budget 2024 bedes tilsendt kirkekontoret senest den 
17. oktober. 

5 Fornyelse af licensaftalen 
med Microsoft. 

Ved overgang fra DAP til 
FIN skal licenserne fornyes.  

Hvor mange licenser skal vi 
have, og hvem skal have. 

Einar Bolt: 

Pr. 30. august 2023 sker der en ændring, så alle fremover skal 
have en licens for at kunne logge ind på fx Kirkeportalen, FLØS 
og login-delen af Folkekirkens Intranet.    

Der stilles to licenser til rådighed for hvert menighedsråd, hvoraf 
den ene er låst til formanden. Disse to licenser skal menighedsrå-
det ikke betale for. Menighedsrådet har mulighed for at tildele 
flere licenser, men betaler selv for disse.    

Efter 27. september 2023 kan alene personer med licens logge 
ind på Kirkenettets systemer.  

Medarbejdere og menighedsrådsmedlemmer med opgaver om-
kring løn skal have en licens for fremover at kunne logge på 
FLØS.  

Menighedsrådspostkassen vil være utilgængelig fra den 23. til 
den 27. september. 



  

Det blev besluttet at købe licens til kontaktperson og kasserer.        

6 Nyindretning af kontorer i 
sognegården 

Udskudt punkt fra sidste mø-
de 

Punktet udskydes til næste møde 

7 Indgangs- og udgangsbøn 

Hvad er Menighedsrådets an-
svar og beslutning 

Bilag: Rådets ansvar for 
kirkens gudstjeneste 

Einar Bolt: 

De gældende gudstjenesteordninger er autoriseret i 1992 og står i 
salmebogen fra side 793. 

Heriblandt er to eksempler, hvor menighedsrådet træffer afgørel-
se: 

• Valg af indgangs- og udgangsbøn 

• Muligheder for læge medvirkende i gudstjenesten 

Det er den tjenestegørende præst, der beslutter, hvilken ind- og 
udgangsbøn, der benyttes. 

8 Fotografering og lydopta-
gelse i kirken 

Skal reglerne præciseres 
og/eller justeres 

I udgangspunktet påhviler ansvaret den præst, der er tjenestegø-
rende under den pågældende handling. Det er dog Menighedsrå-
det der udstikker retningslinjerne: 

Tilsyneladende minder de nugældende retningslinjer om neden-
stående: 

Det giver mere arbejdsro og koncentration blandt både deltagerne 
og dem, der er på arbejde, hvis der primært fokuseres på den høj-
tidelige handling i kirken.   

Enhver skal kunne gå i kirke, til gudstjenester og kirkelige hand-
linger, uden at løbe en risiko for uafvidende at ende som foto på 
”Facebook” eller andre sociale medier. 

Derfor gælder som hovedregel, at hverken fotografering eller 
lydoptagelse er tilladt under den kirkelige handling. 

Menighedsrådet har dog besluttet, at der gerne fotograferes ved 
dåb, konfirmation eller bryllup, når dåbsbarnet, konfirmanden el-
ler bruden kommer ind i kirken og når dåbsbarnet, konfirmanden 
eller brudeparret forlader kirkerummet.  

Det påhviler den tjenestegørende præst at orientere om dette for-
ud for den kirkelige handling. 

Det blev besluttet at nedsætte en gruppe, der ajourfører/nytænker 
retningslinjerne. Medlemmerne består af Ingrid Halkjær-Lassen, 
Kirstine Ida Brink, Anne Andersen og Susanne Pedersen-
Bjergaard og Anny Holm. Susanne er tovholder. 

9 Meddelelser og orientering 

Meddelelser:  

a. Formand 

1) Nyt tag på Kirken 

 

Einar Bolt: 

 

1. Intet nyt. 

 



  

2) Katafalk – godkendt som 
projekt i 2024 

3) Provstiskyen – to kirker 
udtaget til forsøg 

4) Inspirationskursus Helsin-
gør Stifts Sydøst  

5) Formandsmødet den 4. ok-
tober 

6) Menighedsmøde den 7. 
november 

7) Infoskærmen Trørød torv 

 

8) Takkebrev  

9) Kirkegårdstaksterne  

 

 b. Kontaktperson  

 

 

 

 

 c. Kasserer 

 d. Kirkeværge 

 

 

 e. Præster 

  

f. Andre 

Orientering:  

g. Bygningsudvalg  

h. Udsmykningsudvalg  

i. Skoletjenesten 

j. Aktivitetsudvalg 

 

 

1) Statistik over deltagerantal 
mv. ved events 

2. Katafalk - godkendt som anlæg i 2024 
 

3. To kirker udtaget til forsøg; Søllerød og Gl. Holte 
 

4. Inspirationskurset Helsingør Stift Sydøst 
 
 

5. Formandsmødet d. 4. oktober – input ønskes 
 

6. Menighedsmøde d. 7. november – hvem gør hvad? 
 

7. Afgørelse vedr. infoskærmen på Trørød Torv 
          Gl. Holte menighedsråd vil ikke give tilladelse til at,  
          andre benytter infoskærmen. 

8. Tak fra John Theil Münsters enke 

9. Det kommunale budget sænker taksterne 

 
 
Thomas Philbert Nielsen:  

APV bliver næste gang april 2024.  

Der foreligger en arbejdsmiljømappe, der indeholder informatio-
ner, regler og afgørelser. Den er tilgængelig for alle og står på 
kirkekontoret. 

Der er indført møde med kirketjenerne hver 14. dag (tirsdage) 

 
Intet 

Susanne Pedersen-Bjergaard: Der er installeret lys i det udendørs 
gelænder samt stearinlysholdere i bænkerækkerne. Det er etable-
ret lys i indkørslen på Egemosen 3. Der er indkøbt nye el-pærer 
til kirken 
                                                                                                                

Kirstine Ida Brink: Vielsessæsonen er ovre. Konfirmanderne er 
startet. 

Intet 

 
 
Intet 
 
Intet 

Bente Guldsborg: Der er udsendt et nyhedsbrev 
 
Bente Guldsborg: Der er afholdt møde i dag kl. 16.00. Der er ju-
letræs-tændning den 30. november kl. 17.00. Kl. 16.00 åbner vi 
sognegården for salg af gløgg og æbleskiver. Der lukkes kl. 
18.30.                   

Der blev uddelt et bilag på mødet. Det blev besluttet, at kontakt-
personen aftaler nærmere med administrationen.  



  

 
k. Udstillingsrepræsentant 

 

Bente Guldsborg: Annelise Saugmann udstiller næste gang 

10 Spørgsmål/kommentarer 
fra tilhørere 

Niels Grøn spurgte til kirkens ejerforhold 

11 Eventuelt – punktet refere-
res ikke 

 

 
 

Næste møde er tirsdag den 7. november kl. 17.00 
 

Julefrokost søndag den 17. december efter højmessen 


